
Her düzeyde kardiyoloji e¤itimi hala büyük sorun

Y›llar önce ‹sveç ilkokullar›nda k›z çocuklar›na kardiyopul-
moner resusitasyon uygulamas›n›n ö¤retildi¤ini duymufltum. Ak-
l›ma tak›lan erkek ö¤rencilere niçin bu uygulaman›n ö¤retilmedi-
¤i idi. Baflvurdu¤um üniversite bu e¤itimi alabilecek ayn› yafltaki
k›z ö¤rencilerin daha yap›l› ve yetenekli oldu¤unu bana bildirdi.
Böylesine ayr›nt›larla dolu bir sa¤l›kl› e¤itim sisteminin her kade-
mesinde görgü, uzak görüfl ve bilgi planlaman›n temelini olufltu-
rur. K›rk y›l önce ülkemizin sa¤l›k sorunlar›n› çözmek için masa
bafl›nda kollar›n› s›vayan politikac› ve bürokratlar “sosyalizas-
yon”dan geriye halen de kald›r›lamayan büyük bir enkaz b›rakt›-
lar. Sorumlular›n hayalleri ile yurdumuzun gerçekleri aras›ndaki
büyük uçurum, devlete ve ulusun sa¤l›¤›na çok pahal›ya mal ol-
du. ‹kinci giriflim, 1970’in sonlar›na do¤ru ç›kar›lan tam gün yasa-
s›, sa¤l›k çal›flanlar›na o kadar bol geldi ki, hastanelerde nöbet
tutacak uzman ve sa¤l›k kurulu oluflturacak hekim kalmad›. 

Yak›nlarda beni pek mutlu eden bir haber ald›m. Bunu AKD’
nin elinizdeki say›s›nda bulacaks›n›z. “Tütün Mamulleri Yasas›”
beklentilerimizin hepsini olmasa da büyük bir k›sm›n› karfl›laya-
bilece¤ini umdu¤um bir ümit. Biraz dikkat eder ve gerçekleri ha-
t›rlarsak ; t›p e¤itimi süresince ö¤rencilerimize sigara konusun-
da ay›rd›¤›m›z bir ders ya da seminerimiz yoktur. Zaten -flu dok-
torlar sigara içmese, flu ö¤retmenler sigara içmese, hele ana-
babalar sigara içmese benim körpecik yavrular›m niye sigara iç-
sinler ki? Sigara içme oran›n›n hiç de az olmad›¤› TBMM’inde bu
kanun teklifinin yasalaflmas›n› dört gözle bekliyorum. Milletvekil-
lerimize e¤itim vermeyi düflünmüyor muyuz? E¤itimi her düzeye
yayabilirsek do¤rular› ve kurallar› yaflama geçirme oran› arta-
cakt›r. Bu gün için ayr› bir ümit, say›n Prof. Dr. Cevat ERDÖL‘ün
TBMM’nin sa¤l›k komisyon baflkanl›¤›na seçilmesidir. Kardiyo-
log olmas› dolay›s› ile ulusun (bizim de) içinde yaflad›¤›m›z so-
runlar› çok iyi bildi¤ine eminim. En az›ndan “Tütün Yasas›” ile ifle
bafllamas› bende büyük bir umut yaratt›. “Kendim için bir fley is-
tiyorsam namerdim” diyen her kademedeki dostlar›n›n, türlü çe-
flitli istek ve önerilerini ay›klamakta çok zorlanaca¤›n› biliyorum.
Üretilen alternatifleri mutlaka hay›rl› bir flekilde birlefltirmek iste-
yecektir. Üretilen ifl ve bilginin uygun ellerde, tekel kurulmadan
daha da kolay yaflama geçirilebilece¤ini bize gösterecektir. Re-
kabet ortam›n›n haset, k›skançl›k, düflmanl›k ve garez olufltursa
da, sonunda mamul kalitesinde iyileflme yaratt›¤›n› zaten y›llar
içinde yaflam›flt›r. Sar› ve k›rm›z› kartl› ekip ve kiflilerin, daha iyi-
si bulunmad›kça iyi oynamaya devam ettiklerini her hafta sonu
izliyoruz.

Sosyalizasyonun ac› deneyimlerine, son on y›ld›r uzmanl›k
tüzü¤ü çal›flmalar› da eklendi. Rüzgar›n önünde uçuflan tüzük
yapraklar›na döndü. Kardiyoloji aç›s›ndan hemen hemen istedi-
¤imiz sürede ve kardiyoloji yan dallar› tam oluflmufl iken yasal
engele tak›ld›. Gerçekten elektrofizyoloji gibi çok özgün bir alan-
da yan dal ve giriflimsel kardiyoloji gibi yar› cerrahi ve yüksek

riskli farkl› alanlar, hem hizmet kolayl›¤› hem de kalitesi dolay›s›
ile kardiyolojide özgülleflmelidir. Bu arada tüm iç hastal›klar› yan
dal uzmanl›klar›n›n da do¤rudan uzmanl›¤a çevrilmesi ciddi bir
sapma ve abartma olarak de¤erlendirildi. Say›n Erdöl hocam›z-
dan bu konuda ciddi destek alaca¤›m›za eminim.

Yukar›da de¤inilen biraz incelmifl konularda, hiçbir kurum,
dernek, vak›f ve kifliye ipotek hakk› tan›madan, ulusun bizden
bekledi¤i, herkese en do¤ru kalp sa¤l›¤› e¤itimini sa¤lamal›y›z.
Popülist yaklafl›mlarla haz›rlanan planlar yaklaflan›n plan›d›r. ‹r-
landa’daki sa¤l›k disiplininin yeni kurallar› ile New York’taki ya-
saklara imrenerek yurdumuza uygulamak geç kalm›fll›¤›m›z›n be-
lirtisidir. Yurtd›fl› k›lavuzlara bakt›¤›m›zda ne kadar itiraz edebili-
yorsak, hastalar›m›z ve yak›nlar›m›z için do¤rusunu yapma göre-
vi de ortaya ç›kmaktad›r. Bu görevler hiçbir kifli ve zümre ile s›-
n›rl› olamaz. Daha-daha iyisi için, kurtaraca¤›m›z vatandafl say›-
s› bize yol gösterecektir. Devlet memuru zihniyeti ile bulundu¤u-
muz kurumun s›n›rl› sorumlulu¤u ile yetinmek, mevcut kapasite-
mizin tam kullan›lmas› için ciddi bask›lar beklemek yerine, “her-
kese düzenli kardiyoloji e¤itimi” planlamas›n›n bir parças› olma-
m›z gerekir. Ya da, önerilerimiz yerine, Ayfle Han›m’›n önerileri-
nin uyguland›¤›n› görürsek flaflmayaca¤›z.

Özellikle biz kardiyoloji e¤iticileri ile, her kademede kardiyo-
loji bilgisine sahip olan hekimleri, her kademede e¤itime teflvik
etmek , heveslendirmek ve e¤itim ortamlar›n› kolaylaflt›rmak ge-
rekir.

Benim fakültemde, epeydir ö¤renciler her s›nav sonu, gerek
e¤iticilerini, gerekse e¤itim sistemlerini de¤erlendirmek üzere
haz›rlanm›fl sorulara cevap verirler. Önceleri hem buna itiraz et-
tim, hem de yad›rgad›m: “ö¤renci kim oluyor da beni de¤erlendi-
recek” diye. Sonuçlara bak›nca da pek memnun oldum; hem de
biraz kendime ve anabilim dal›na flöyle bir çeki düzen vereyim
dedim. 

YÖK’ün ÜAK’un ya da Bakanl›¤›n haz›rlayaca¤› yönetmelikle
Anabilim Dal›m›z›n ve biz ö¤retim üyelerinin denetlenmesine ne
dersiniz say›n AKD okurlar›. Her halde biraz huzurumuz kaçar;
ama faydas› da olur. fiimdi, hafif kiflisel ve kurumsal rekabet or-
tam›nda yaflayan bizler, e¤itim ve kamu hizmeti aç›s›ndan mutla-
ka birkaç puan toparlayaca¤›z. Ne var ki ben YÖK kanunu ilk ya-
y›nland›¤›nda inceledim ve pek de hofluma gitmifl idi. Hep iyi fley-
ler vard›. Ama gördüm ki, yasa ve yönetmelikler ne kadar iyi olur-
sa olsun; onu uygulayacak kifliler keyfi, ç›kar, nüfus, intikam duy-
gular› ile davranarak YÖK’ü bu hale getirebilirler.

Umar›m ki yeni uzmanl›k tüzü¤ü ile birlikte tüm düzeylerde
bizden istenilen e¤itimi hak edenlere en iyi flekilde sunar›z.
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